
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE 23 DE DESEMBRE DE 
2021

Identificació de la sessió:

• Caràcter: extraordinari 
• Data: 23 de desembre de 2021
• Inici: 10:05
• Finalització: 11:21
• Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Gabriel Suau Otero
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Ordre del dia:

Primer:  Resolució  de  les  al·legacions  presentades  i  aprovació  definitiva  de 
l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’impost sobre Béns Immobles. (Exp. 7754/21).

Segon: Resolució de les al·legacions presentades i aprovació definitiva de l’Ordenança 
Fiscal  Reguladora  de  la  taxa  relativa  al  Servei  de  Recollida  de  RRSSUU.  (Exp. 
7758/21).

Tercer:  Resolució  de  les  al·legacions  presentades  i  aprovació  definitiva  de 
l’Ordenança Fiscal Reguladora del sistema especial de pagament fraccionat de tributs. 
(Exp. 7760/21).

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.-  Resolució  de  les  al·legacions  presentades  i  aprovació  definitiva  de 
l’Ordenança Fiscal Reguladora de l’impost sobre Béns Immobles. (Expedient 754/21).

El Batle President dóna la paraula a la Sra. Laura Celià per tal d’explicar les al·legacions 
presentades pel seu grup municipal. Diu que ja varen manifestar la necessitat de fer millores 
a la proposta d’ordenança de modificar l’IBI quan fou presentada per l’equip de govern. 
Afegeix que Més per Sóller sempre han fet propostes de millora als texts presentats pel 
pacte de govern durant el termini d’al·legacions. No obstant això, diu la Sra. Celià que la 
resposta ha sigut no acceptar-les i  donar-lis  «carpetazo».  Pel que fa al  contingut  de les 
al·legacions presentades diu que s’ha demanat que s’inclogui una rebaixa a l’IBI per als 
habitatges  que  tenen  plaques  solars,  i,  d’altra  banda,  no  llevar  el  límit  de  renda  a  les 
famílies nombroses perquè pensen que no totes les famílies nombroses tenen problemes per 
pagar-lo. La Sra. Celià lamenta que s’hagin rebutjat ambdues propostes i diu que seguiran 
fent la seva feina d’oposició. 

Intervé la Sra. Andrea Pomar, diu que li sap greu que es faci aquest tipus d’oposició, que al 
seu parer és zero constructiva, que l’oposició és qui reclama el compliment dels terminis i 
de  les  formes,  i  que  en  aquest  cas,  s’ha  esperat  al  darrer  dia  i  al  darrer  moment,  per 
presentar les al·legacions. Pel que fa al contingut de les al·legacions, diu la Sra. Pomar que 
el que demostren és un desconeixement legal del tema per part de Més per Sóller. Demana 
que presentin coses coherents perquè no es pot subvencionar l’IBI  via ordenança. En quant 
a les energies renovables, diu que a dia d’avui no tenim una normativa que reguli al nostre 
municipi aquest tema, i que com es pot bonificar quan encara no està regulat. D’altra banda, 
i pel que fa a les famílies nombroses explica que no s’obre a totes les famílies nombroses, 
sinó que escoltant als tècnics, s’ha optat pel valor cadastral. A la regidora li preocupa la 
manera de fer oposició de Més per Sóller. 
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Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá i  li  diu a la Sra.  Pomar que ja està bé de dir que  
l'oposició no fa la feina bé, que ells fan la feina bé perquè s’oposen a les dèries de l’equip 
de govern  i que ja en comissió varen dir que s’abstendrien en aquest punt perquè està mal 
redactat. També diu que si no es pot aplicar la bonificació en el tema de les plaques solars 
és perquè no han fet la feina i no han tirat endavant la normativa urbanística i que així ho 
han reclamat al regidor. Explica que la majoria de municipis ja han optat per aquesta model 
d’energies renovables per salvar el planeta. 

Intervé la Sra. Laura Celià  i diu que la regidora d’hisenda no ha donat cap argumentació 
política, sinó que s’ha limitat a desqualificar la feina que fan com a oposició i li contesta 
que qui varen dur les ordenances tard varen ser l’equip de govern i que el seu partit ha 
presentat les al·legacions dins termini i que més a més les han argumentades amb acords de 
plenari.  Torna a insistir  en que no s’ha donat cap argument  polític  de perquè rebutgen 
baixar l’IBI a la gent que té plaques i que a dia d’avui hi ha propietats que tenen plaques. 

El Sr. Batle diu que s’ha respost tècnicament a les al·legacions que s’han presentat.

La Sra. Celià diu que no sap que fan els regidors del Partit Popular asseguts perquè sempre 
tot és responsabilitat dels tècnics. Insisteix en que li agradaria que li explicassin perquè no 
es pot rebaixar l’IBI als edificis que tenen plaques solars instal·lades, perquè hi ha punts de 
Sóller  on  les  plaques  són  legals.  La  regidora  de  Més  opina  que  la  rebaixa  no  és  fa 
senzillament perquè no volen. Demana que deixin d’excusar-se en criteris tècnics i que no 
lis diguin com han de fer oposició. 

El Sr. Jaume Mateu diu que li sap greu que propostes de millora pel poble finalment no es 
puguin recollir. Recorda que al mes de novembre varen presentar una moció amb l’objectiu 
de que es fes una reforma més ambiciosa d’aquesta ordenança, moció que no fou aprovada. 
El Sr. Mateu considera que aquesta reforma no arribarà aquesta legislatura i es compromet 
a dur-la endavant quan governi. D’altra banda, diu que l’oposició fa la seva feina i li sap 
greu que entre tots no es pugui fer una modificació de l’IBI més ambiciosa ara que no hi ha 
pla d’ajust i que no es fa perquè no hi ha voluntat política, no per motius tècnics. Anuncia 
l’abstenció en aquest punt, perquè és tracta d’una rebaixa i això s’ha de valorar i demana 
que per properes modificacions es tenguin en compte les seves aportacions.

El  Sr.  Bestard  diu  que  li  donaran  suport  perquè  la  consideren  encertada,  i  que  s’està 
treballant en davallades consecutives, que aquestes podries ser més ambicioses però que 
estam davant una situació d’incertesa i que cal ser prudents perquè en tot cas, s’han de 
poder prestar els serveis. 

El Sr. Aguiló anuncia que li donaran suport i que tècnicament està molt clar. 

Pren la paraula el Sr. Darder qui opina que Més per Sóller hauria de fer un exercici de 
responsabilitat perquè ha presentat les al·legacions el darrer dia i no les han presentades de 
manera correcta, diu que no tenen fonament. 

La  Sra.  Celià  demana  al  Sr.  Darder  quina  és  la  irregularitat  que  han comés  quan han 
presentat les al·legacions. 

Respon la Sra.  Andrea Pomar que s’han entregat  els  al·legacions  el  darrer dia,  per una 
banda  i  per  altra,  que  la  terminologia  no  és  la  correcta  perquè  una  ordenança  no  pot 
contemplar cap tipus de subvenció. 
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El Batle President intervé i vol fer unes reflexions. Per una banda, li reclama al Sr. Mateu 
que  varen  governar  quatre  anys  i  que  el  seu  partit  era  el  responsable  de  la  regidoria 
d’hisenda, i demana perquè en aquell moment no baixaren l’IBI o perquè no llevaren el pla 
d’ajust i també, perquè quan el Partit Popular va plantejar una rebaixada de l’IBI al plenari 
s’aixecaren de la taula. Segons el Sr. Batle l’equip de govern que més ha rebaixat l’IBI ha 
sigut el Partit Popular. El Sr. Simarro diu que l’oposició està per oposar-se al que està mal 
fet i no per oposar-se com a norma, que es tracta de col·laborar i sumar, que es precisament 
el que no ha fet Més per Sóller amb aquestes al·legacions, demanant coses que tècnicament 
no és poden acceptar. El Batle diu que el 2022 és l’any de recuperació econòmica i sanitària 
i que cal entre tots col·laborar per a que els fons europeus arribin a Sóller i demana que la 
gent que està al govern faci de pont per al municipi de Sóller. Finalment dóna l’enhorabona 
a la regidora d’hisenda per la feina feta. 

Per  tot  l'exposat,  la  Corporació,  per  majoria  de  9  vots  a  favor,  4  vots  en  contra  i  4 
abstencions ACORDA:

Primer.-   Desestimar les al-legacions presentades  i es motiva en què l’acord d’aprovació 
inicial  de l’esmentada  Ordenança  ha seguit  el  procediment  legalment  establert  i  que el 
contingut de les modificacions que s’hi plantegen ve emparada per la potestat reglamentària 
i d’autoorganització de la Corporació dintre del marc legal establert.

Segon.-  Aprovar  definitivament  l'Ordenança  fiscal  reguladora  de  l’impost  sobre  béns 
immobles i publicar l'aprovació definitiva en el BOIB amb el texte íntegra de l'Ordenança.

Segon.- Resolució de les al·legacions presentades i aprovació definitiva de l’Ordenança 
Fiscal Reguladora de la taxa relativa al Servei de Recollida de RRSSUU. (Exp. 7758/21).

Pren la paraula la Sra. Laura Celià i diu que ja varen argumentar que hi ha famílies que  poden 
tenir dificultats per poder pagar, atès que aquesta ordenança preveu que els rebuts de la taxa de 
fems s’han d’abonar semestralment.  Explica que l'al·legació demana que es mantengui  el 
sistema de pagament trimestral, més a més, quan el canvi l’ha demanat l’ATIB. 

Respon la Sra. Andrea Pomar qui dubta de l’afirmació de la Sra. Celià de que al poble li vagi  
millor el pagament trimestral. D’altra banda, recorda que a l’ATIB hi ha l’opció de fer un 
pagament a compte i pagar-ho a poc a poc, mes a mes. Aclareix que per motius tècnics no s’ha 
pogut  incloure aquest rebut en el pagament a la carta. Segons la regidora s’estan donant totes  
les facilitats per a que el contribuent pugui pagar. 

La Sra. Catalina Pizá li respon a la Sra. Pomar que una gran majoria de la població no triaria 
pagar semestralment  o anualment  els  imposts perquè  ja lis  basta  les despeses que tenen 
mensualment d’aliments o carburant com per a que a més, li venguin de cop els impostos. 
Demana a la regidora d’hisenda si aquest missatge de poder fer el fraccionament arriba a la 
gent.  Anuncia  que  no  votaran  a  favor  perquè  posa  en  dubte  que  el  missatge  arribi  a  la  
ciutadania. 

La Sra. Celià diu que no es cansen de contra argumentar i diu que l’ordenança recull que el 
pagament de la taxa de fems s’ha de pagar semestralment i que aquest pagament a compte que 
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comenta la regidora que ofereix l’ATIB, no apareix a l’ordenança i insisteix en que s’acceptin 
les al·legacions i deixin que la gent pugui triar si pagar-ho trimestral o semestralment. 

Intervé el Sr. Jaume Mateu considera que s’hauria pogut fer un esforç per part de la regidoria 
d'hisenda per acceptar les al·legacions, i que aquest decisió és més per motius polítics que no 
tècnics. En tot cas, vol recordar que s’aprova definitivament una ordenança que implicarà 
ajustar  els  preus  dels  fems a  Sóller  al  que  es  paga  al  Consell  i  que  això,  es  fa  perquè 
l’Ajuntament tenia superàvit, és a dir, que es cobrava més a la gent de Sóller que el que es 
pagava al Consell. Li diu al Sr. Batle que és un mal governant, que enlloc d’explicar les seves 
polítiques el que fa és retreure coses als altres partits. Considera que un bon governant ja 
tendria els pressuposts del 2021 com a mínim, i que tampoc saben res del pressupost del 2022. 
Finalment diu que s’abstendran en aquest punt perquè la baixada de fems és important i li 
demana a la regidora d’hisenda garantir el tema del fraccionament i que arribi a la gent d’una 
manera més clara. 

El Sr.Bestard diu que s’estan baixant taxes i tributs, així com actualitzant les ordenances i per 
aquest motiu, diu que li donaran suport. 

El  Sr.  Aguiló  diu que rebutgen aquest  moció  perquè al  final  s’havia  de  posar  un tall  al 
pagament i que tal i com ha dit la regidora es pot pagar mensualment. 

Intervé el Sr. Carlos Darder i com a regidor de serveis socials diu que el fet que s’hagi pogut  
incorporar el pagament mensual és positiu per a la gent que té dificultats.

La Sra. Andrea Pomar diu que el seu objectiu és baixar totes les taxes, i que enguany s’ha 
aconseguit  davallar  i  establir  el  pagament  semestralment,  existint  la  possibilitat  de  fer 
pagament a compte. Explica que s’ha fet semestralment per un tema tècnic. 

El Batle President intervé i diu no entendre perquè es posen tantes pegues i que tan de bo altres 
imposts com l’IRPF o els trams autonòmics es poguessin pagar així.

La Sra.  Pomar demana la paraula i  vol que consti  que el  pagament  fraccionat  no suposa 
l’abonament d’interessos. 

Passats a votació, la Corporació, per majoria de 9 vots a favor, 4 en contra i 4 abstencions, 

ACORDA:
Primer.-  Desestimar les al-legacions presentades i es motiva en què l’acord d’aprovació 
inicial  de l’esmentada  Ordenança  ha seguit  el  procediment  legalment  establert  i  que el 
contingut de les modificacions que s’hi plantegen ve emparada per la potestat reglamentària 
i d’autoorganització de la Corporació dintre del marc legal establert.
Segon.- Aprovar definitivament l'Ordenança fiscal reguladora de la taxa relativa al servei de 
recollida de residus sòlids urbans i publicar l'aprovació definitiva en el BOIB amb el texte 
íntegre de l'Ordenança.
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Tercer.-  Resolució  de  les  al·legacions  presentades  i  aprovació  definitiva  de 
l’Ordenança Fiscal Reguladora del sistema especial de pagament fraccionat de tributs. 
(Exp.7760/21).

La Sra. Celià explica que han presentat tres al·legacions per tal de millorar el text. A part de 
considerar que el termini per sol·licitar el fraccionament, el 10 de febrer, és molt ajustat, diu 
que hi ha altres qüestions que no els hi acaben de quadrar, com és que les persones que 
tenguin deutes en via executiva no podran demanar el fraccionament o la obligatorietat de 
domiciliar tots els pagaments. Demanen la flexibilitat del termini màxim assenyalat. 

La Sra. Andrea Pomar diu que l’ATIB els va felicitar per l’alt percentatge, un 80 per cent,  
de domiciliats en el nostre municipi. Segons la Sra. Pomar si una persona és deutora, el 
primer que ha de fer és regularitzar el deute. Que si hi ha persones que tenen problemes 
econòmiques el que han de fer es dirigir-se als serveis socials. Pel que fa a la data de 10 de 
febrer,  és la calendarització que,  com altres empreses,  ha fixat l’ATIB. Recorda que el 
tràmit és pot fer presencialment amb atenció de matí o horabaixa així com telemàticament, 
a través d’una aplicació. Considera que més facilitats no es poden donar. Agraeix la feina 
feta per la intervenció municipal i diu que aquesta és excel·lent.

La Sra. Catalina Pizá es refereix a la darrera intervenció del Sr. Bestard que ha dit que les 
ordenances  són vives  i  que s’han d’anar  modificant  i  l’anima a que dugui endavant  la 
modificació de l’ordenança de les plaques solars perquè la ciutadania de Sóller perd una 
oportunitat d’abaratir la factura de la llum i també a beneficiar-se de les subvencions. 

Pren la paraula el Sr. Mateu qui considera que no costava molt incloure les qüestions que 
l'agrupació Més per Sóller ha presentat, perquè en el fons no hi ha tanta diferència. Diu que 
donaran suport a les al·legacions de Més i votaran en contra de la proposta de rebutjar-les.

El Sr. Bestard anuncia el seu suport a la proposta d’acord. 

El Sr. Aguiló diu que donaran suport també a la proposta. 

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i diu que és important que el 80% de la població tengui 
els  pagaments  domiciliats  i  que  la  sol·licitud  del  pagament  a  la  carta  es  pugui  fer 
telemàticament. Finalment, com a regidor de l'àrea de serveis socials vol agrair la feina feta 
pel seu departament per donar resposta i ajudant a tots els usuaris que passen per serveis 
socials. 

Tanca el torn d'intervencions el Batle President i li diu a la Sra. Catalina Pizá que demani a  
Madrid on governa el seu partit juntament amb el partit socialista, que es puguin fraccionar 
a nivell nacional mensualment els pagaments sense interessos. Considera el Sr. Batle que 
s’hauria de remar a totes les administracions en la mateixa direcció. Finalment, vol agrair la 
feina feta per tots els treballadors de l’Ajuntament perquè ha sigut un any complicat. També 
vol agrair la feina feta per tot l’equip de govern i que tots i cada un han estat a l’altura.  
Desitja unes bones festes i anima participar en precaució i a seguir les recomanacions. 

Passats a votació,  la Corporació, per majoria de 9 vots a favor i 8 en contra,  ACORDA:  

Primer.-   Desestimar les al-legacions presentades  i es motiva en què l’acord d’aprovació 
inicial  de l’esmentada  Ordenança  ha seguit  el  procediment  legalment  establert  i  que el 
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contingut de les modificacions que s’hi plantegen ve emparada per la potestat reglamentària 
i d’autoorganització de la Corporació dintre del marc legal establert.

Segon.-  Aprovar  definitivament  l'Ordenança  fiscal  reguladora  del  sistema  especial  de 
pagament fraccionat de tributs i publicar l'aprovació definitiva en el BOIB amb el texte 
íntegre de l'Ordenança.

Quan són les 11:21 h, el Batle President aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                               La secretària 

El Batle-President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                                                 Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                                                         La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 8 de març de 2022 i s’aprova per 
unanimitat. 
La secretària.
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